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Avdelningen för äldreomsorg 
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12117 Johanneshov 
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Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd   

Närvarande:  
  
Ledamöter: 
Leif Johansson (PRO), ordförande 
Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 
Elisabet Larsson (PRO) 
Sussie Hellsten (PRO) 
 
Ersättare: 
Lennart Nordh (PRO) 
Liisa Hyvönen (PRO)  
Eva Söderlund (PRO) 
Leena Machakaire (SPF) 
Liisa Korkeakoski (SPF) 
 
Frånvarande: 
Inger Blomqvist (PRO) 
 
Tjänstepersoner:  
Lena Hedin, avdelningschef äldreomsorgen 
Emma King, nämndsekreterare 
 
Tidpunkt: 
2023-03-23, kl. 09:37 – 10:59 

Plats: 
Björkhagsplan 6 
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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Leif Johansson och Clarence Kopparberg.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
Rådet inleder med en presentationsrunda för nya avdelningschefen 
Lena Hedin. Vidare berättar Lena att hon fått höra att rådet vill 
besöka hemmet för gamla. Det beslutas att detta ska göras den 8e 
juni i samband med sammanträdet.  
 
Lena vänder sig till rådet och frågar hur rådet arbetar med remisser 
för äldre. Diskussioner först och alla är ense om att det vore givande 
att få komma in med synpunkter i ett tidigare skede. Lena meddelar 
att när det finns relevanta remisser och en svarstid som tillåter så 
ska rådet få ta del av detta tidigare. Detta gäller även för remisser 
som mer indirekt påverkar äldre, till exempel snöröjning.  
 
En av medlemmarna lyfter även intresse för referensgrupper som ett 
sätt att öka delaktigheten i remissarbetet.  
 
Lena tar upp frågan om att bjuda in representanter från olika delar 
av förvaltningen. Rådet påpekar att det har hänt förut och 
uppskattas mycket. Stadsmiljö är en intressant punkt som alla 
instämmer att det är bra att få mer information om. Då även andra 
medlemmar och medborgare vänder sig till rådet med frågor kring 
detta. Rådet instämmer även i att de har synpunkter på projekt som 
händer i stadsdelen då det är saker som berör.  
 
Lena informerar om att ett samråd angående skärgårdsskogen är på 
gång och att tider kommer inom kort. 
 
6. Verksamhetsplaner  
Inför sammanträdet har rådet fått ta del av två verksamhetsplaner 
som har efterfrågats.  
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Beställarenheten äldre:  
En rådsmedlem ställer en fråga angående en av indikatorerna på 
sida 11, som tittar på andelen nöjda seniorer med årsmål på 60%. 
Varför målet inte är satt högre. Lena svarar att detta beror på att 
denna indikator är ny och man har utgått från en 
medborgarundersökning.  
 
En annan rådsmedlem påpekar att bl.a. hemlöshet och våld i nära 
relation fått ta en stor del i planen, vilket är positivt, men hur det ser 
ut med mer utbredda problem så som ensamhet? Lena svarar att 
hemlöshet och våld i relation har fått fokus i budgetuppdraget och 
därför genomsyras det även här. Men att i förebyggandenhetens 
verksamhetsplan kan vi hitta mer om bl.a. ensamhet. Men också att 
allt sådant man fokuserat på och jobbat mycket med innan ska det 
finnas etablerade rutiner för. Hon avrundar med att framföra att vi 
inte tappar frågor så som ensamhet.  
 
Lena får en fråga hur de privata aktörerna jobbar med våld i 
hemmet. Har de lika bra koll som kommunala aktörer kring hur 
detta upptäcks och hur det ska rapporteras? Lena svarar att även 
privata aktörer måste ha kunskaper om och rutiner för detta.  
 
Södra Skarpnäcks hemtjänst:  
 
En rådsmedlem pekar på sidan 3 om antal undersköterskor, 
vårdbiträden och vikarier och undrar hur siffrorna ser ut för de 
privata utförarna. Lena berättar att hon inte vet exakt hur de är 
organiserade men att dem är fler. Hon ska återkomma om en exakt 
siffra.  
 
En annan rådsmedlem lyfter frågan kring restid mellan olika 
hembesök och undrar om Lena kan förklara hur det funkar och om 
kommunala och privata gör på olika sätt. Lena berättar att detta är 
en stor logistisk planering, det är mycket som måste tas hänsyn till, 
så som tider för medicin, personliga preferenser, tider för mat etc. 
Restider är en stor utmaning för hemtjänsten. En rådsmedlem 
påpekar att de känns som att kommunala hemtjänsten samlat sig i 
grupper områdesvis men att de privata inte gör detta i samma 
utsträckning, huruvida det kan bli problematiskt? Lena svarar att så 
kan vara fallet, men att oavsett ska detta inte påverka brukarens 
biståndstimmar. Då personalen ska checka in digitalt hemma hos 
brukaren och exakt tid där rapporteras. Hon menar att det skulle 
märkas i fall detta brister.  
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Rådet är alla ense om att det var intressant och mycket nyttigt att få 
ta del av verksamhetsplanerna.  
 
7. Frågor inför nämndsammanträdet 30 mars 2023 
 
§ 7  
Ansökan om föreningsbidrag 2023 
 
Det förs en diskussion kring förutsättningarna att få 
föreningsbidrag. En rådsmedlem lyfter att det blir problematiskt för 
dem som inte har en föreningslokal. Det är dyrt att hyra, vilket gör 
det svårare att bedriva föreningsverksamhet som i sin tur leder till 
att man tappar medlemmar.  
 
§ 8  
Ej verkställda beslut 2022 
 
En rådsmedlem lyfter att det är positivt att se att alla beslut blir 
uppföljda och att det verkar finnas bra rutiner för det.  
 
§ 9  
Medborgarförslag gällande trädplantering i 
Skarpnäcksparken 
Svar på medborgarförslag 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 10  
Återbetalning av föreningsbidrag 
Svar på skrivelse från Johan Brege (M) m.fl. 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 11  
Ordningsvakter i stadsdelsområdet 
Svar på skrivelse från Kristina Lutz (M) m.fl. 
 
Lena får en fråga om hon tror att minskandet av ordningsvakter 
beror på ekonomiska förutsättningar. Varpå hon svarar att det mer 
handlar om inriktning på insatser. En annan rådsmedlem konstaterar 
att detta tycks skifta beroende på om det är ett borgligt styre eller 
inte.  
 
En diskussion kring trygghet i området förs. En rådsmedlem 
påpekar, om ordningsvakter verkligen behövs eller är det ett större 
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problem i att det saknas poliser möjligen. Då ordningsvakter har 
mer restriktiva regler kring ingripanden etc.  
 
§ 12  
Revidering av riktlinjer för idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 13 
Vägar till ett tryggare samhälle, Kraftsamling för 
barn och unga (SOU 2022:67) 
 
Alla i rådet instämmer när en medlem påpekar att detta hade varit 
en remiss man hade velat vara med och tycka till om i ett tidigt 
skede.  
 
§ 14 
Remiss gällande Funktionsbeskrivningar för specifika funktioner 
inom äldreomsorgen 
 
Medlemmarna i rådet lyfter hur viktigt det är att dem själva sprider 
den här typen av information vidare. Då många inte vet om vad man 
kan få för hjälp. Och att de själva känner till folk som inte vet vart 
de ska vända sig, eller tror att det kostar massa pengar med 
exempelvis bostadsanpassning. Rådet diskuterar huruvida de själva 
borde gå ut med sådan information på deras egna hemsidor. Lena 
inflikar att det finns i så fall mer lättläst information som de kan 
hänvisa till. En annan rådsmedlem lyfter problematiken kring de 
som inte har någon telefon, för dem blir det extra svårt att få 
information nu för tiden.   
 
Rådet yttrar sig om den digitala fixaren och ser det som en väldigt 
viktigt funktion och möjlighet att få hjälp. En rådsmedlem från PRO 
nämner att i deras förening har de haft en IT cirkel dit folk vänt sig 
för att få hjälp med olika frågor. Rådet framhåller att det är viktigt 
att få hjälp men att det tyvärr också kan finnas en skam i att erkänna 
att man inte förstår tekniken. Samt en rädsla för bedrägerier.  
 
§ 15 
Projektförslag Grönare Stockholm etapp 5, 
Gåshällsparken i Kärrtorp 
 
Rådet anser detta vara mycket viktigt då det är en plats som 
utnyttjas av många olika människor till diverse olika aktiviteter.  
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En rådsmedlem lyfter ett önskemål om kaninparken. Rådet önskar 
se två boulebanor, då de upplevt att det finns en stor efterfrågan.  
 
§ 16 
Patientsäkerhetsberättelse 2022 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 17 
Månadsrapport 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
8. Rapporter 
 
Rådet har inget att tillägga.  
 
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
Inga övriga frågor.  
 
Justeras via e-post: 
 
Leif Johansson  
 
Clarence Kopparberg 
 
Sekreterare Emma King 
 
 
 
Bilagor 
 

1. Beställarenheten äldre  
2. Södra Skarpnäcks hemtjänst 
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